
În capitală, mai exact la sediul Guvernului – Palatul Victoria, s-au derulat, recent, mai 
multe acțiuni importante, întâlniri, discuții aplicate în cadrul cărora Asociația Română a 
Apei a fost în prim-plan. Ele se vor concretiza, așa cum a declarat liderul ei, dr. ing. Ilie 
Vlaicu, prin viitoare strategii eficiente pentru toate companiile de apă din România. 
La prima dintre aceste acțiuni, dl. Vlaicu a participat, alături de doamna secretar de stat 
Roxana Mînzatu, la o reuniune referitoare la identificarea de soluții urgente pentru a 
atinge ținta de 88.000 de gospodării branșate la rețeaua de apă și canalizare prin 
fondurile PNRR. 
Cea de-a doua a vizat reuniunea Grupului de Lucru Interministerial Apa, care a luat în 
dezbatere strategia și căile de urmat în sectorul de apă național. Au fost prezente șapte 
ministere, două agenții guvernamentale si cinci asociații profesionale. Reprezentanții 
Curții de Conturi au prezentat un audit de performanță recent finalizat, asupra sectorului 
apei din România, și au semnalat o serie de probleme din sector. În egală măsură, au 
propus soluții curajoase, directe, imediate de rezolvare a sincopelor pe care Asociația 
Română a Apei le-a semnalat cu insistență, de-a lungul timpului. 
Președintele ARA, Ilie Vlaicu, a afirmat: “Accesul la serviciile de alimentare cu apă și 
canalizare trebuie să fie o prioritate pentru noi toți cei care lucrăm în acest domeniu. Mă 
bucur că dinspre cea mai importantă zonă guvernamentală s-a înțeles acest lucru și că 
se fac eforturi serioase. ARA este o voce care contează!”. 

Directorul general al Aquatim și președintele Asociației Române a Apei, dr.ing. Ilie 
Vlaicu, a participat la o întâlnire cu reprezentanți ai Asociației Utilităților de Apă din 
Ucraina, Polonia, Slovacia si Ungaria, desfășurată la Satu Mare.
Subiectul principal al discuțiilor a fost legat de modul în care companiile din țările 
participante gestionează tratarea si epurarea apelor, schimbul de bune practici în 
acest sens fiind unul eficient și dinamic. 
S-a punctat și faptul că schimbările climatice din ultimii ani constituie o problemă 
pentru toate țările europene, afectându-le pe fiecare în parte, în funcție de regiunea 
geografică în care se află. În acest caz, a fost agreată ideea că proiectele finanțate prin 
programele transfrontaliere pot constitui un mod eficient de a găsi cele mai bune 
soluții, implicit de-a face față provocărilor climatice.
Președintele ARA l-a cunoscut, cu această ocazie pe omologul său, Dmytro 
Novytskyi, liderul Asociației Utilităților de Apă „Ukrvodokanal” din Ucraina, care a 
vorbit despre felul în care Asociația își desfășoară activitatea în condiții de război și 
despre presiunea extremă pe care o pune acest context tragic asupra companiilor de 
apă și canalizare din țara vecină.  
Ilie Vlaicu: “Toți cei prezenți la Satu Mare am plecat îngrijorați, cu dorința profundă de a 
contribui la eforturile globale, așadar de-a-i ajuta, în măsura posibilităților, pe cei 
aproximativ 8 milioane de ucrainieni, oameni care în prezent nu au acces la apă 
potabilă!”.
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ARA este o voce 
care contează

Cooperare internațională 
importantă, marcată
la Satu Mare

Participare onorantă a liderului ARA, Ilie Vlaicu, la aniversarea celor 25 de ani de la 
înființarea Asociației Române a Inginerilor Consultanți (ARIC), în cadrul conferinței 
BASM/REAL. Evenimentul a strâns laolaltă profesioniști din domeniul construcțiilor și 
consultanței în inginerie, inclusiv reprezentanți ai Ministerului Investițiilor și Proiectelor 
Europene (MIPE). 
Ilie Vlaicu: „A fost un bun prilej să reamintesc faptul că țara noastră are o mare nevoie 
de ingineri experimentați, care să ofere consultanță și să supervizeze proiectele 
finanțate din fonduri ale Uniunii Europene. Deficitul de ingineri este real și grav pentru 
economia românească, iar pentru a-l contracara Asociația Română a Apei a creat 
Centrul de Formare a Personalului din Sectorul de Apă (CFPSA), organism ce va juca 
un rol esențial în educarea și pregătirea noii generații de profesioniști. ARA și ARIC vor 
colabora și vor sprijini dialogul dintre ministere, autoritățile de management și 
operatorii regionali de apă din România”.

Nevoia de specialiști,
o urgență pentru 
industria apei



La Timișoara s-a desfășurat un eveniment deosebit de important pentru Aquatim, și nu 
numai. Este vorba de Seminarul „Evaluarea riscului microbian” – parte a proiectului EU 
H2020 SPRINGS. Proiectul SPRINGS, în valoare totală de circa 6,5 milioane euro, care se 
va întinde pe o durată de 5 ani, implică Aquatim și mai multe instituții de prestigiu, respectiv 
universități din Olanda, Regatul Unit și Italia, spitale și instituții de sănătate publică din mai 
multe țări. 
Cei patru specialiști olandezi, doctor Vanessa Harris MD, PhD – medic internist, medic 

specialist în boli infecțioase și profesor asistent Departamentul de Sănătate Globală, 
Amsterdam UMC, Universitatea din Amsterdam, prof. Ana Maria de Roda Husman, șef al 
departamentului de mediu la Centrul de Control al Bolilor Infecțioase RIVM, Harold van 
den Berg, cercetător în microbiologia mediului la RIVM, și Ioana Popescu, profesor de 
hidroinformatică la IHE Delft Institute for Water Education din Delft, Olanda, au împărtășit 
cu specialiști Aquatim din cunoștințele lor și au definitivat rolul fiecărei entități  în cadrul 
proiectului. Prima zi a acestui schimb de experiență s-a desfășurat, în cea mai mare parte, 
la laboratorul de analize a calității apei al Aquatim, alături de specialiștii Aquatim în 
domeniul analizelor calității apei. 
În cea de-a doua zi a evenimentului, s-au alăturat  la masa rotundă și reprezentanții 
Direcției de Sănătate Publică Timișoara, respectiv dr. Corneluta Fira-Mladinescu, dr. 
Ioana Marin și dr. Sînmărghiţan Adrian. Discuțiile au avut loc la Muzeul Apei, incluzând și o 
vizită la Uzina de Apă nr.1 a Aquatim. 
Proiectul SPRINGS reunește oameni de știință din domeniul climei, al mediului, al sănătății 
și al științelor sociale pentru a colabora cu comunitățile, industria, autoritățile publice și 
factorii de decizie politică din toate mediile socio-economice. Proiectul își propune să 
studieze impactul pe care îl vor avea în viitor schimbările climatice globale asupra calității 
și cantității apei la nivel local și asupra bolilor diareice. În cadrul unor studii de caz din 4 țări, 
printre care și România, este măsurat impactul pe care îl are clima asupra calității apei și 
sunt enumerate riscurile de boli diareice specifice agenților patogeni, fiind verificată, 
totodată, siguranța sistemelor de aprovizionare cu apă.
Aceste studii implică cetățenii și comunitățile pentru a observa practicile existente, pentru 
a îmbunătăți comunicarea și asumarea riscurilor. Împreună cu factorii de decizie politică, 
se concep structuri de evaluare ale impactului economic al bolilor diareice legate de climă 
și se calculează valoarea intervențiilor în domeniul sănătății planetare pentru a preveni 
aceste boli. 
În final, proiectul va crește capacitatea de adaptare pe termen lung și reziliența la 
schimbările climatice în Europa și nu numai, prevenind îmbolnăvirile și decesele inutile 
cauzate de bolile diareice transmise prin apă.

Aquatim are drept țintă prioritară scrierea unei strategii 
complexe pe tema managementului apelor pluviale pentru 
prevenirea pe viitor a sincopelor specifice fenomenelor 
meteo extreme care devin guvernante în ultima perioadă.
Evident, în această ecuație grea a schimbărilor climatice 
locale, regionale, naționale, sistemele de canalizare a 
apelor pluviale sunt esențiale pentru gestionarea 
corespunzătoare a surplusului de apă rezultat în urma 
ploilor.
Pentru a adapta sistemele de canalizare existente la 
schimbările climatice, Aquatim are în vedere câteva măsuri 
și considerații cheie:
 Sisteme de colectare a apelor pluviale: implementarea 
unor sisteme noi de colectare a apelor pluviale reprezintă 
un pas important de reducere a volumului de apă care 
ajunge în canalele de scurgere, ulterior în stațiile de 
epurare. Aceste sisteme pot include captarea apei de pe 
acoperișuri, pavaje permeabile sau construcția de bazine 
de colectare temporară a apelor pluviale.
 Colectoare de canalizare dimensionate corespunzător: se 
asigură dimensiunea optima a colectoarelor și rigolelor 
pentru a face față cantităților mari de apă generate de ploi 
torențiale. Se previn astfel inundațiile și se menține un flux 
normal de apă în timpul ploilor intense.
 Sisteme de drenaj inteligente: utilizează tehnologii de 
drenaj inteligente și sisteme de gestionare a apelor pluviale 
care pot monitoriza nivelul apei și pot controla debitul 
pentru a minimiza riscul de inundare în zonele vulnerabile.
Îmbunătățirea infrastructurii existente: evaluează și 
modernizează infrastructura existentă de canalizare a 
apelor pluviale pentru a face față noilor provocări generate 
de schimbările climatice. Înlocuiește sau reabilitează 
canalele deteriorate și asigură că sunt funcționale în 
condiții extreme.
 Zone verzi și spații deschise: încurajează crearea de zone 
verzi și spații deschise în mediul urban, care pot acționa ca 
zone tampon pentru absorția apei de ploaie respectiv 
pentru reducerea riscului de inundații.
 Planificarea urbană sustenabilă: integrarea planificării 

urbane sustenabile și adaptarea la schimbările climatice 
sunt esențiale pentru asigurarea unui mediu urban mai 
rezilient și mai sigur. Acest lucru poate implica 
restricționarea construcțiilor în zonele predispuse la 
inundații, crearea de arii de drenare naturală și încurajarea 
dezvoltării ecologice și a practicilor de conservare a apei.
 Implicarea comunității: educația și implicarea comunității 
în eforturile de gestionare a apelor pluviale sunt esențiale 
pentru asigurarea succesului și susținerea pe termen lung a 

măsurilor implementate.
Pentru Aquatim, adaptarea sistemelor de canalizare a 
apelor pluviale la schimbările climatice reprezintă un efort 
continuu, cu o abordare integrată, colaborativă și 
sustenabilă între autorități, organizații și comunitatea 
locală.

Crenguța Radosav
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Vineri, 5 aprilie, și marți, 9 aprilie, compania Aquatim a fost 
prezentă la Școala Gimnazială nr. 30 și la Liceul Tehnologic 
Transporturi Auto din Timișoara, pentru a susține mini 
cursul interactiv de educație ecologică cu tema „Apa”, 
Aquakids. 
Elevii claselor primare au participat cu interes la activitate, 

au conștientizat sintagma 
„Apa este viață!” și au descoperit  importanța activității 
companiei Aquatim în municipiul Timișoara și în județul 
Timiș. Totodată și-au însușit expresia 
„Canalizarea nu este coș de gunoi!”, cu ajutorul Broscuței 
Bibi, mascota cursului.

Le mulțumim tuturor elevilor particianți la cursul Aquakids și 
cadrelor didactice care au solicitat desfășurarea acestui 
curs în școlile menționate. 
 Școala Gimnazială Nr 30 Timișoara
Liceul Tehnologic Transporturi Auto, Timișoara

O nouă finanțare europeană pentru Aquatim, 
ca partener într-un proiect de cercetare cu
beneficii pe termen lung

Misiune și ViziuneMisiune și Viziune Aquatim în mijlocul elevilor!Aquatim în mijlocul elevilor!

Evenimentul astrologic al anului – ecl ipsa totală 
d e s o a r e d i n 8 a p r i l i e – i - a a d u s n o i l a u r i 
campioane i in im i lo r noas t re , M iche l le… ma 
Bel le, fet i ța Aquatim pe care o șt iț i , o iubiț i și cu 
care, suntem convinși , vă mândr i ț i la rândul 
vostru. 
Michel le Lancea a r idicat Cupa Cetate Deva, 
după o compet i ț ie so l ic i tantă ș i grea, înt r-o 
r epe t i ț i e l ăudab i l ă a t a l en tu l u i , amb i ț i e i ș i 
încăpățânări i sport ive, cu care nu încetează să ne 
surprindă și bucure enorm. 

Miche l le : “Mul țumesc mul t ant renor i lor mei , 
Somogyi Ludovic, Ștefan Mercea și Mirabela 
Călugăreanu (Club Sport iv Șomo KickBoxing 
T i m i ș o a r a ) ,  p e n t r u  î n c r e d e r e ,  r ă b d a r e , 
pregătire! Am muncit mult pentru acest loc 1 și-
am reușit ! Fel icităr i tuturor competitori lor!”.

Gloria ta e fer icirea noastră, Bel la, bravo!

C.R.

Campioana Aquatim 
și-un nou trofeu prețios

Săptămâna Verde a fost, cert, săptămâna recordurilor înregistrate de compania noastră, 
cu un onorant număr de peste... 2000 de elevi participanți la activitățile pe care punctele de 
atracție ale Aquatim – Aquapic și Muzeul Apei – le conferă din perspectivă educațională, 
socială, estetică, ecologică. 
An de an, interesul este unul MAJOR pentru elevii mici și mari ai Timișoarei și ai 
împrejurimilor ei, dar 2024 a depășit toate așteptările. 
În săptămâna dedicată „verdelui”, am deschis larg porțile Centrului Educațional Aquapic și 
pe cele ale Muzeului Apei și am dezvăluit frumuseți unice școlarilor curioși: Aquapic a 
primit peste 500 de copii, Muzeul peste 1500. Interesul ne-a copleșit, onorat și obligat la 
tururi interesante, captivante, profesioniste.
Întreaga echipă a Serviciului de Comunicare și Marketing din Aquatim a trăit momente 
extraordinare, în compania unor elevi de premiul I.
Impresii, pe scurt
Copiii claselor întâi și a treia de la Școala din Dumbrăvița, plus cei de-a șaptea, de la 
Generală 16, s-au familiarizat cu experimente de laborator, jocuri de cultură generală pe 
tematica apei, tururi de uzină și împrejurimi. În ciuda vremii relativ neprietenoase, 
prieteniile au fost la ordinea zilei.
Nectaria, Tudor 1, Tudor 2, Alena, Alex sau Mihai, cu toții au fost activi și atenți, astfel că am 
primit o sumedenie de întrebări la scenă deschisă și tot pe-atâtea teme de gândire. 
Aquapic le-a oferit "mantaua" de vreme rea, modul original de-a învăța sau aprofunda 
noțiuni cheie despre istorie versus prezent, "așa da" versus "așa nu" și nu în ultimul rând 
cadrul ideal de natură verde și apă albastră, sub observația caldă a cățelușei mascotă a 
Centrului, Albă ca Zăpada, care merită trecută cu majuscule în această inedită desfășurare 
de forțe bune pentru scopuri nobile, căci realmente i-a fascinat pe toți.
Ne-au fost oaspeți dragi și alți copii de clasa întâi de la Școala din Dumbrăvița, mulți în 
premieră la noi, cuceriți pe loc de frumusețea centrului și-a împrejurimilor. 
Ne-am edificat împreună pe tema fierbinte, numită "Canalizarea nu e coș de gunoi", am 
aflat și noțiuni importante de cultură generală, ne-am jucat și învățat, am fost una cu natura. 
Pe o vreme care ne-a cam pus la încercare răbdarea, vizitatorii mici, mijlocii, măricei, fie de 
la Generală 30, fie de la Liceul Sportiv Banatul, fie din împrejurimi, au demonstrat că dacă 
dorință e TOTUL e! 
Cu mânuțele înghețate, dar mințile larg deschise, elevii noștri au participat activ la întregul 

șir de activități interesante, au reținut ideile guvernante ale unei griji efective pentru apă și 
pentru ceea ce este dincolo sau dincoace de ea, au întrebat și aflat că, dacă vrei, poți 
oricând să conferi mediului un "verde" sănătos și civilizat. 
La capitolul prenume rare - căci ne putem lăuda cu prezențe zilnice de acest fel - l-am 
remarcat pe Adonis (care n-a fost doar un personaj mitic/ zeu al frumuseții și al iubirii, ci 
chiar unul dintre cei mai faimoși poeți și gânditori din Grecia Antică) și-a lui atenție evidentă 
în jocul "Canalizarea nu e coș de gunoi", laolaltă cu cea a întregii clase de la LPS 
BANATUL. Nu s-au lăsat mai prejos nici micuții de la Școala 30, astfel că ne-am petrecut o 
a treia zi a Săptămânii Verzi chiar extraordinară, toți, împreună.
Muzeul Apei a fost, la rându-i, centrul atenției educative o săptămână întreagă, impresiile 
lăsate în și pe retina vizitatorilor fiind la superlativ. 
Am statuat și un salut, ne-am bucurat că a prins: „Tare bucuroși de vizitele zilei, ne 
revedem mâine, copii! Mulțumim pentru încrederea în noi, felicitări pentru educația din 
voi!”.
Aquatim, Aquapic, Muzeul Apei Timișoara, echipele reunite ale oamenilor noștri prezenți în 
toate punctele marcate cu Săptămâna Verde, cu toții vă așteptăm din nou aici, ori de câte 
ori puteți, doriți, simțiți! Onorați de interesul record!

Crenguța Radosav

Record de vizitatori la Aquapic 
și Muzeul Apei Timișoara! 



La Timișoara s-a desfășurat un eveniment deosebit de important pentru Aquatim, și nu 
numai. Este vorba de Seminarul „Evaluarea riscului microbian” – parte a proiectului EU 
H2020 SPRINGS. Proiectul SPRINGS, în valoare totală de circa 6,5 milioane euro, care se 
va întinde pe o durată de 5 ani, implică Aquatim și mai multe instituții de prestigiu, respectiv 
universități din Olanda, Regatul Unit și Italia, spitale și instituții de sănătate publică din mai 
multe țări. 
Cei patru specialiști olandezi, doctor Vanessa Harris MD, PhD – medic internist, medic 

specialist în boli infecțioase și profesor asistent Departamentul de Sănătate Globală, 
Amsterdam UMC, Universitatea din Amsterdam, prof. Ana Maria de Roda Husman, șef al 
departamentului de mediu la Centrul de Control al Bolilor Infecțioase RIVM, Harold van 
den Berg, cercetător în microbiologia mediului la RIVM, și Ioana Popescu, profesor de 
hidroinformatică la IHE Delft Institute for Water Education din Delft, Olanda, au împărtășit 
cu specialiști Aquatim din cunoștințele lor și au definitivat rolul fiecărei entități  în cadrul 
proiectului. Prima zi a acestui schimb de experiență s-a desfășurat, în cea mai mare parte, 
la laboratorul de analize a calității apei al Aquatim, alături de specialiștii Aquatim în 
domeniul analizelor calității apei. 
În cea de-a doua zi a evenimentului, s-au alăturat  la masa rotundă și reprezentanții 
Direcției de Sănătate Publică Timișoara, respectiv dr. Corneluta Fira-Mladinescu, dr. 
Ioana Marin și dr. Sînmărghiţan Adrian. Discuțiile au avut loc la Muzeul Apei, incluzând și o 
vizită la Uzina de Apă nr.1 a Aquatim. 
Proiectul SPRINGS reunește oameni de știință din domeniul climei, al mediului, al sănătății 
și al științelor sociale pentru a colabora cu comunitățile, industria, autoritățile publice și 
factorii de decizie politică din toate mediile socio-economice. Proiectul își propune să 
studieze impactul pe care îl vor avea în viitor schimbările climatice globale asupra calității 
și cantității apei la nivel local și asupra bolilor diareice. În cadrul unor studii de caz din 4 țări, 
printre care și România, este măsurat impactul pe care îl are clima asupra calității apei și 
sunt enumerate riscurile de boli diareice specifice agenților patogeni, fiind verificată, 
totodată, siguranța sistemelor de aprovizionare cu apă.
Aceste studii implică cetățenii și comunitățile pentru a observa practicile existente, pentru 
a îmbunătăți comunicarea și asumarea riscurilor. Împreună cu factorii de decizie politică, 
se concep structuri de evaluare ale impactului economic al bolilor diareice legate de climă 
și se calculează valoarea intervențiilor în domeniul sănătății planetare pentru a preveni 
aceste boli. 
În final, proiectul va crește capacitatea de adaptare pe termen lung și reziliența la 
schimbările climatice în Europa și nu numai, prevenind îmbolnăvirile și decesele inutile 
cauzate de bolile diareice transmise prin apă.

Aquatim are drept țintă prioritară scrierea unei strategii 
complexe pe tema managementului apelor pluviale pentru 
prevenirea pe viitor a sincopelor specifice fenomenelor 
meteo extreme care devin guvernante în ultima perioadă.
Evident, în această ecuație grea a schimbărilor climatice 
locale, regionale, naționale, sistemele de canalizare a 
apelor pluviale sunt esențiale pentru gestionarea 
corespunzătoare a surplusului de apă rezultat în urma 
ploilor.
Pentru a adapta sistemele de canalizare existente la 
schimbările climatice, Aquatim are în vedere câteva măsuri 
și considerații cheie:
 Sisteme de colectare a apelor pluviale: implementarea 
unor sisteme noi de colectare a apelor pluviale reprezintă 
un pas important de reducere a volumului de apă care 
ajunge în canalele de scurgere, ulterior în stațiile de 
epurare. Aceste sisteme pot include captarea apei de pe 
acoperișuri, pavaje permeabile sau construcția de bazine 
de colectare temporară a apelor pluviale.
 Colectoare de canalizare dimensionate corespunzător: se 
asigură dimensiunea optima a colectoarelor și rigolelor 
pentru a face față cantităților mari de apă generate de ploi 
torențiale. Se previn astfel inundațiile și se menține un flux 
normal de apă în timpul ploilor intense.
 Sisteme de drenaj inteligente: utilizează tehnologii de 
drenaj inteligente și sisteme de gestionare a apelor pluviale 
care pot monitoriza nivelul apei și pot controla debitul 
pentru a minimiza riscul de inundare în zonele vulnerabile.
Îmbunătățirea infrastructurii existente: evaluează și 
modernizează infrastructura existentă de canalizare a 
apelor pluviale pentru a face față noilor provocări generate 
de schimbările climatice. Înlocuiește sau reabilitează 
canalele deteriorate și asigură că sunt funcționale în 
condiții extreme.
 Zone verzi și spații deschise: încurajează crearea de zone 
verzi și spații deschise în mediul urban, care pot acționa ca 
zone tampon pentru absorția apei de ploaie respectiv 
pentru reducerea riscului de inundații.
 Planificarea urbană sustenabilă: integrarea planificării 

urbane sustenabile și adaptarea la schimbările climatice 
sunt esențiale pentru asigurarea unui mediu urban mai 
rezilient și mai sigur. Acest lucru poate implica 
restricționarea construcțiilor în zonele predispuse la 
inundații, crearea de arii de drenare naturală și încurajarea 
dezvoltării ecologice și a practicilor de conservare a apei.
 Implicarea comunității: educația și implicarea comunității 
în eforturile de gestionare a apelor pluviale sunt esențiale 
pentru asigurarea succesului și susținerea pe termen lung a 

măsurilor implementate.
Pentru Aquatim, adaptarea sistemelor de canalizare a 
apelor pluviale la schimbările climatice reprezintă un efort 
continuu, cu o abordare integrată, colaborativă și 
sustenabilă între autorități, organizații și comunitatea 
locală.

Crenguța Radosav
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Vineri, 5 aprilie, și marți, 9 aprilie, compania Aquatim a fost 
prezentă la Școala Gimnazială nr. 30 și la Liceul Tehnologic 
Transporturi Auto din Timișoara, pentru a susține mini 
cursul interactiv de educație ecologică cu tema „Apa”, 
Aquakids. 
Elevii claselor primare au participat cu interes la activitate, 

au conștientizat sintagma 
„Apa este viață!” și au descoperit  importanța activității 
companiei Aquatim în municipiul Timișoara și în județul 
Timiș. Totodată și-au însușit expresia 
„Canalizarea nu este coș de gunoi!”, cu ajutorul Broscuței 
Bibi, mascota cursului.

Le mulțumim tuturor elevilor particianți la cursul Aquakids și 
cadrelor didactice care au solicitat desfășurarea acestui 
curs în școlile menționate. 
 Școala Gimnazială Nr 30 Timișoara
Liceul Tehnologic Transporturi Auto, Timișoara

O nouă finanțare europeană pentru Aquatim, 
ca partener într-un proiect de cercetare cu
beneficii pe termen lung

Misiune și ViziuneMisiune și Viziune Aquatim în mijlocul elevilor!Aquatim în mijlocul elevilor!

Evenimentul astrologic al anului – ecl ipsa totală 
d e s o a r e d i n 8 a p r i l i e – i - a a d u s n o i l a u r i 
campioane i in im i lo r noas t re , M iche l le… ma 
Bel le, fet i ța Aquatim pe care o șt iț i , o iubiț i și cu 
care, suntem convinși , vă mândr i ț i la rândul 
vostru. 
Michel le Lancea a r idicat Cupa Cetate Deva, 
după o compet i ț ie so l ic i tantă ș i grea, înt r-o 
r epe t i ț i e l ăudab i l ă a t a l en tu l u i , amb i ț i e i ș i 
încăpățânări i sport ive, cu care nu încetează să ne 
surprindă și bucure enorm. 

Miche l le : “Mul țumesc mul t ant renor i lor mei , 
Somogyi Ludovic, Ștefan Mercea și Mirabela 
Călugăreanu (Club Sport iv Șomo KickBoxing 
T i m i ș o a r a ) ,  p e n t r u  î n c r e d e r e ,  r ă b d a r e , 
pregătire! Am muncit mult pentru acest loc 1 și-
am reușit ! Fel icităr i tuturor competitori lor!”.

Gloria ta e fer icirea noastră, Bel la, bravo!

C.R.

Campioana Aquatim 
și-un nou trofeu prețios

Săptămâna Verde a fost, cert, săptămâna recordurilor înregistrate de compania noastră, 
cu un onorant număr de peste... 2000 de elevi participanți la activitățile pe care punctele de 
atracție ale Aquatim – Aquapic și Muzeul Apei – le conferă din perspectivă educațională, 
socială, estetică, ecologică. 
An de an, interesul este unul MAJOR pentru elevii mici și mari ai Timișoarei și ai 
împrejurimilor ei, dar 2024 a depășit toate așteptările. 
În săptămâna dedicată „verdelui”, am deschis larg porțile Centrului Educațional Aquapic și 
pe cele ale Muzeului Apei și am dezvăluit frumuseți unice școlarilor curioși: Aquapic a 
primit peste 500 de copii, Muzeul peste 1500. Interesul ne-a copleșit, onorat și obligat la 
tururi interesante, captivante, profesioniste.
Întreaga echipă a Serviciului de Comunicare și Marketing din Aquatim a trăit momente 
extraordinare, în compania unor elevi de premiul I.
Impresii, pe scurt
Copiii claselor întâi și a treia de la Școala din Dumbrăvița, plus cei de-a șaptea, de la 
Generală 16, s-au familiarizat cu experimente de laborator, jocuri de cultură generală pe 
tematica apei, tururi de uzină și împrejurimi. În ciuda vremii relativ neprietenoase, 
prieteniile au fost la ordinea zilei.
Nectaria, Tudor 1, Tudor 2, Alena, Alex sau Mihai, cu toții au fost activi și atenți, astfel că am 
primit o sumedenie de întrebări la scenă deschisă și tot pe-atâtea teme de gândire. 
Aquapic le-a oferit "mantaua" de vreme rea, modul original de-a învăța sau aprofunda 
noțiuni cheie despre istorie versus prezent, "așa da" versus "așa nu" și nu în ultimul rând 
cadrul ideal de natură verde și apă albastră, sub observația caldă a cățelușei mascotă a 
Centrului, Albă ca Zăpada, care merită trecută cu majuscule în această inedită desfășurare 
de forțe bune pentru scopuri nobile, căci realmente i-a fascinat pe toți.
Ne-au fost oaspeți dragi și alți copii de clasa întâi de la Școala din Dumbrăvița, mulți în 
premieră la noi, cuceriți pe loc de frumusețea centrului și-a împrejurimilor. 
Ne-am edificat împreună pe tema fierbinte, numită "Canalizarea nu e coș de gunoi", am 
aflat și noțiuni importante de cultură generală, ne-am jucat și învățat, am fost una cu natura. 
Pe o vreme care ne-a cam pus la încercare răbdarea, vizitatorii mici, mijlocii, măricei, fie de 
la Generală 30, fie de la Liceul Sportiv Banatul, fie din împrejurimi, au demonstrat că dacă 
dorință e TOTUL e! 
Cu mânuțele înghețate, dar mințile larg deschise, elevii noștri au participat activ la întregul 

șir de activități interesante, au reținut ideile guvernante ale unei griji efective pentru apă și 
pentru ceea ce este dincolo sau dincoace de ea, au întrebat și aflat că, dacă vrei, poți 
oricând să conferi mediului un "verde" sănătos și civilizat. 
La capitolul prenume rare - căci ne putem lăuda cu prezențe zilnice de acest fel - l-am 
remarcat pe Adonis (care n-a fost doar un personaj mitic/ zeu al frumuseții și al iubirii, ci 
chiar unul dintre cei mai faimoși poeți și gânditori din Grecia Antică) și-a lui atenție evidentă 
în jocul "Canalizarea nu e coș de gunoi", laolaltă cu cea a întregii clase de la LPS 
BANATUL. Nu s-au lăsat mai prejos nici micuții de la Școala 30, astfel că ne-am petrecut o 
a treia zi a Săptămânii Verzi chiar extraordinară, toți, împreună.
Muzeul Apei a fost, la rându-i, centrul atenției educative o săptămână întreagă, impresiile 
lăsate în și pe retina vizitatorilor fiind la superlativ. 
Am statuat și un salut, ne-am bucurat că a prins: „Tare bucuroși de vizitele zilei, ne 
revedem mâine, copii! Mulțumim pentru încrederea în noi, felicitări pentru educația din 
voi!”.
Aquatim, Aquapic, Muzeul Apei Timișoara, echipele reunite ale oamenilor noștri prezenți în 
toate punctele marcate cu Săptămâna Verde, cu toții vă așteptăm din nou aici, ori de câte 
ori puteți, doriți, simțiți! Onorați de interesul record!

Crenguța Radosav

Record de vizitatori la Aquapic 
și Muzeul Apei Timișoara! 



Alina, înspre 50 de ani, dar zici că nu-s, economist Serviciul 
Financiar, bulgăroaică puternică, ambițioasă, răzbătătoare, 
încăpățânată cât să nu se lase vreodată dacă are dreptate, 
maleabilă întotdeauna dacă momentul o cere, săritoare întru 
ajutor, prietenoasă, darnică și harnică. 
Vine din Vinga – una dintre cele trei mari comunități bulgare 
din Banat –, s-a căsătorit cu un “bălgărin” din Breștea și 
acceptă oricând invitații de socializare la Dudeștii Vechi, 
așadar girează, norocos, întreg triumviratul geografic și 
unificator al acestei mândre etnii, după vorbă, după port. 
Vine și dintr-o copilărie faină ,din care toți au plecat uniți și 
fericiți, mulți așa au și rămas, din amintiri cu biserica satului, 
musai în corul în care a cântat cu foc de mică, dar și cu portul 
extraordinar de frumos pe care fetițele/tinerele îl prezentau și 
îl prezintă încă în sărbătorile tradiționale. Credința i-a fost 
sădită de mică, firesc și lin, credința este cea care a ajutat-o 
să treacă peste dispariții fulgerătoare și goluri dureroase, 
credința este cea care a format-o drept omul vertical și 
asumat de-acum. 
Îi plac foarte mult mediul, atmosfera, ambianța, colegii și 
colegialitatea, s-a integrat de cum a intrat în Familie, 
vorbește cu bucurie vizibilă despre dragul de-a veni la lucru, 
zi de zi, e omul atașamentelor rapide și-al prizelor ușoare la 
oameni. 

Alina iubește florile și Spania, dar și pelerinajele sfinte la Medjugorje sau Lourdes. Are o 
“relație” specială, puternică, de suflet mare, cu Fecioara Maria, crede și asta se vede. 
Duce mai departe un râs cald, sincer și frumos, din toată inima, pe care-l practică ori de 
câte ori se poate și întotdeauna se poate. E filozofia ei de viață, e viața-i din cap și până-n 
picioare! 

Delia, economist Control Financiar de Gestiune, 
orăvițeancă, 40 și puțini ani, fină și delicată ca o lebădă, 
senină și caldă ca Dunărea în zilele ei bune. Cert, a venit 
pe lumea asta să nu supere pe nimeni, să fie serioasă și 
respectuoasă, bună și dedicată. La fel de evident, Delia 
trebuia să se nască într-o altă perioadă a planetei, spre 
exemplu în anii în care tumultul era o raritate iar bonomia 
o majoritate. Rămâne cu un vădit regret din pricina asta, 
dar are suficientă forță în ea încât să supraviețuiască 
haosului social prezent. 
A venit în Timișoara la 18 ani pentru a urma ISE-ul, secția 
Economia Mediului și a Producției Agroalimentare, a 
avut norocul (cu majuscule!) să stea un an împreună cu 
sora ei mai mare, studentă la Chimie Industrială, căci 
mica Vienă a speriat-o puțin. A resimțit acut lipsa foștilor 
colegi de liceu, dar și agitația unui oraș mare cu care, da, 
s-a acomodat și descurcat de minune ulterior. A ales ramura academică în cauză pentru 
că una dintre probele de admitere a fost Geografia, ori ea era fascinată dintotdeauna de 
această materie. 
Dacă-i ceri să-ți vorbească despre noi, vei avea în fața ochilor un chip și mai frumos decât 
e el oricum, luminat de emoția primei zile de Aquatim (2007) care a oprit, cumva, timpul în 
loc: „Nici nu știu cum au trecut toți anii aceștia, n-am cuvinte să descriu totul, colegii, 
colegele, șefii, atmosfera, relațiile interumane, căldura, familia. Mă simt extraordinar!”.
N-a fost ferită de cumpenele mari ale vieții, dar merge înainte convinsă că frumosul mai 
există printre noi și că nu trebuie decât descoperit. Se trezește zi de zi cu speranța unei zile 
bune, își dorește sănătate și liniște.
„Sunt fericită! L-aș supăra pe Dumnezeu dacă aș zice că nu.”.Delia, economist Control 
Financiar de Gestiune, orăvițeancă, 40 și puțini ani, fină și delicată ca o lebădă, senină și 
caldă ca Dunărea în zilele ei bune. Cert, a venit pe lumea asta să nu supere pe nimeni, să fie 
serioasă și respectuoasă, bună și dedicată. La fel de evident, Delia trebuia să se nască 
într-o altă perioadă a planetei, spre exemplu în anii în care tumultul era o raritate iar 
bonomia o majoritate. Rămâne cu un vădit regret din pricina asta, dar are suficientă forță în 
ea încât să supraviețuiască haosului social prezent. 
A venit în Timișoara la 18 ani pentru a urma ISE-ul, secția Economia Mediului și a 
Producției Agroalimentare, a avut norocul (cu majuscule!) să stea un an împreună cu sora 
ei mai mare, studentă la Chimie Industrială, căci mica Vienă a speriat-o puțin. A resimțit 
acut lipsa foștilor colegi de liceu, dar și agitația unui oraș mare cu care, da, s-a acomodat și 
descurcat de minune ulterior. A ales ramura academică în cauză pentru că una dintre 
probele de admitere a fost Geografia, ori ea era fascinată dintotdeauna de această 
materie. 
Dacă-i ceri să-ți vorbească despre noi, vei avea în fața ochilor un chip și mai frumos decât 
e el oricum, luminat de emoția primei zile de Aquatim (2007) care a oprit, cumva, timpul în 
loc: „Nici nu știu cum au trecut toți anii aceștia, n-am cuvinte să descriu totul, colegii, 
colegele, șefii, atmosfera, relațiile interumane, căldura, familia. Mă simt extraordinar!”.
N-a fost ferită de cumpenele mari ale vieții, dar merge înainte convinsă că frumosul mai 
există printre noi și că nu trebuie decât descoperit. Se trezește zi de zi cu speranța unei zile 
bune, își dorește sănătate și liniște.
„Sunt fericită! L-aș supăra pe Dumnezeu dacă aș zice că nu.”.

Nicu, 55 de ani, operator tratare apă, cu noi de pe când 
avea... fix 17 ani și jumătate, adică din 27 ianuarie 1985, 
„fiul” Epurării și doar al ei, păstrătorul cu sfințenie al 
principiului locului de la periferia orașului, conform căruia 
„Cine trage o dată în piept aerul de aici nu mai pleacă veci”. 
Ne știm demult, i-am remarcat dezinvoltura și călcătura 
mândră, postura degajată, genul guraliv cu cap, simpatic 
peste măsură, boem categoric. Pe Nicu-l recunoști după 
modul în care își trece mâinile prin păr, el și doar el are o 
relație specială cu podoaba capilară, care duce cumva 
înspre o zonă de italiano vero, de pedanterie fină, respect 
de sine și de cei din jur, de bărbat adevărat, ce mai! 
După UMT și Azur, n-a avut încotro decât să-și asculte tatăl 
și să se apuce de lucru. Nici 18 ani împliniți, muncă grea, 
colectiv total străin și-un car de întrebări. „Cum o să mă 

descurc?” era guvernantă. Felul său și perspectiva singulară existentă au decis. Nicu s-a 
acomodat și descurcat de minune. A învățat pe rupte, acolo, în stația de epurare, concret, 
pe viu, fizic, epuizant, pe ploi torențiale, natură supărată, pompe înfundate, grătare 
deranjate, echipamente forțate, 27 de ani, în ture sâcâitoare dar necesare. Altfel nu vezi, nu 
simți, nu înțelegi. Fiecare utilaj în parte, fiecare detaliu, fiecare sincopă, fiecare rezolvare. În 
Oaza Epurare, în zilele de intemperii, telefoanele de noapte/urgență sunt o normalitate. 
Avem codul nostru: “Nu mergem să bem o cafea? Invitația aceasta indică faptul că trebuie 
să ne reunim toți în Epurare pentru că e grav și e nevoie de noi. În toți anii aceștia, am băut 
nenumărate “cafele”, am muncit cot la cot, toți, am soluționat crize mai mici sau mai mari și 
ne-am sudat ca o familie extraordinară! Dacă nu-ți place ceea ce faci nu reziști, dar mie, 
nouă, ne place enorm!”. 

Mihaela, 57 de ani, inginer constructor, Familia 
Investiții dintotdeauna, în fapt din 2001 de când a 
întregit-o frumos și firesc. Fata cu părul sur și suflet 
blue ciel are o poveste care ar impresiona orice 
peniță de scriitor suprarealist, căci „atinge„ tăios 
niște zone ale vieții extrem de sensibile. Din fericire, 
atingerea e ocrotită de-o SUPERBĂ mantie de 
catifea care m-a mișcat profund și pentru care îi 
mulțumesc de-acum.
Mihaela a fost unul dintre cei mai talentați elevi ai 
României în pictură, design, artă pură din Liceul de 
Arte Plastice Timișoara. Ea și cele două surori au 
moștenit-o pe bunica lor, dar nici bunicul nu era mai 
prejos: în casa cu trei fete, așadar, se desena, 
zugrăvea (picta pe pereți), cosea, se detaliau vieți 
de t i tani  precum Leonardo da Vinci  sau 
Michelangelo, plus detalii de-a dreptul și de-a concretul ale Capelei Sixtine sau ale celor 
mai speciale bazilici italiene, căci bunicul era o enciclopedie artistică vie. Sângele româno-
maghiaro-american (străbunicii au fost cetățeni SUA) și-a spus cuvântul de atunci: har și 
determinare combinate cu bun simț și seriozitate. Și o garnitură de dascăli brilianți.
Mihaela e, totuși, inginer constructor pentru că viața are câteodată planuri antagonice, 
poate și ironice, într-o filozofie a ei pe care n-are rost să încercăm s-o înțelegem, nu vom 
putea extrage concluzii: Arhitectura nu exista la Timișoara, Bucureștiul era departe și greu, 
structura Reală și... realistă a părinților, suportul lor necontenit, ghidajul capital, toate au 
dus-o și condus-o înspre Hidrotehnică și nu oricum, ci magistral: a terminat facultatea 
drept șefă de promoție. Da Vinci n-a încetat să fie, VREODATĂ, mentorul ei, îl definește 
oricând, cu emoție vizibilă, drept cel mai mare artist, arhitect, inventator al lumii. Și-așa va 
fi... până la sfârșitul lumii. Pe care ea l-a experimentat... (așa resimte orice mamă o tragedie 
de proporții)... exact în ziua în care și-a susținut examenul de stat: 13 iunie 1989. Consideră 
că cea mai frumoasă zi a vieții ei s-a transformat în cel mai crunt coșmar pentru că... plătim 
prețuri, înțelegem și să renaștem. Și rezistăm, și nu ne predăm. Simultan. Obligatoriu. 
Leonardo și Evelyn, următorii copii, i-au și le-au confirmat (este căsătorită de 35 de ani cu 
omul care este totul ei) menirea, le-au blindat fericirea familială. Chiar și-n aventura 
incredibilă de... două luni și jumătate în Canada (cu forme de emigrare definitive!), unde 
Mihaela nu s-a regăsit de când a pășit – „Ce țară inodoră, incoloră! În România am fost 
învățați să judecăm, nu să mergem cu turma, acolo e valabilă a doua variantă... Înainte de-
a decide că ne întoarcem, fiica noastră a făcut o lista cu avantaje și dezavantaje/ la 
avantaje a trecut... sucul și înghețata... atât!„, chiar și în luatul de la zero (în fapt, plus patru) 
al unui destin incredibil.
În Aquatim? „Crenguța, ți-o spun cu mâna pe inimă: AICI chiar este familia mea! Le sunt 
recunoscătoare oamenilor mari și buni din management, care m-au înțeles, ajutat și 
susținut în permanență. Nu folosesc vorbe mari sau dulci, nu pot, nu mă caracterizează. 
Un singur MULȚUMESC este prea puțin pentru tot ce-am trăit și trăiesc aici, cu voi, cu 
sens, culoare, prietenie, emoție, dar e musai să îl adresez!„.  
Pentru Mihaela, viața e o luptă, fiecare clipă trebuie trăită la maxim, EXCLUSIV sub 
obligația fericirii. Ea este fericită și credeți-mă c-o cred.
"În râuri, apa pe care o atingi este cea din urmă care a trecut și cea dintâi care vine; la fel 
este și timpul prezent", Leonardo da Vinci. 
Să-ți fie... el, forța și credința mereu aproape, dragă Mihaela!
Seară frumoasă, dragi clienți ai Aquatim! 

Familia AQUATIM
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